
وزارت بهره برداري از ورزش!
وزارت ورزش و جوانان به عنوان اصلي ترين متولي ورزش كش��ور بايد 
نگاهي جامع و كامل به ورزش داشته باشد. تبديل شدن سازمان تربيت 
بدني به وزارت ورزش اين نويد را مي داد كه نگاه حرفه اي به ورزش باعث 
رشد و ترقي آن شده و ديگر شاهد كج سليقگي  ها و اعمال نفوذها نبايد 
بود.  اما در طول سال  هاي گذشته عملًا چيزي كه مشاهده شده بدتر 
شدن وضعيت ورزش كشور از اين نظر و سهم خواهي وزارت نشينان از 
حوزه  هاي مختلف ورزش كشور است؛ اتفاقي كه هر روز ابعاد تازه تري 

هم به خود بگيرد. 
وزارت ورزش اين روزها س��خت در حال به تصويب رس��اندن طرحي 
است كه براساس آن مي تواند بيش��تر و بهتر از گذشته در امور داخلي 
فدراسيون ها دخالت داشته باشد؛ طرحي كه دست آقايان دولتي را براي 

اعمال نفوذ در ريزترين تصميم  هاي فدراسيون ها باز مي گذارد. 
اين طرح هر چند بلافاصله با واكنش كميته ملي المپيك و نامه كيومرث 
هاشمي به معاون اول رئيس جمهور روبه رو شد اما گويا شيريني تصويب 
اين طرح اشتباه و مداخله جويانه در امور فدراسيون ها اينقدر زياد است 
كه وزارت نشينان به رغم اين مخالفت آش��كار هنوز به كار خود براي 
تصويب آن ادامه مي دهند.  نكته جالب اينكه گودرزي و زيردستانش 
در وزارت ورزش حتي به اعتراض  هاي فدراسيون ها نيز در اين خصوص 
كوچك ترين اهميتي نمي دهند تا ثابت شود آنها براي رسيدن به اهداف 

خود هيچ مخالفتي را نمي پذيرند. 
در روزهايي كه دنياي ورزش و كش��ورهاي حرفه اي آن خود را آماده 
حضوري مقتدر در بزرگ ترين آوردگاه ورزش دنيا مي كنند مسئولان 
بلند پايه ورزش كشور بيشتر به فكر اعمال سليقه خود در ورزش هستند 

تا اينكه به كسب نتيجه و اقتدار ايران بينديشند. 
اين روزها ش��اهد اعتراض  هاي ورزش��كاران المپيكي كشور نسبت به 
وضعيت خود و عدم رسيدگي مسئولان ورزش به آنها هستيم. بسياري 
از فدراسيون  هاي مدال آور بابت نداشتن و كمبود بودجه و امكانات فرياد 
مي زنند اما مسئولان وزارت ورزش گوش هايشان را گرفته اند و به جاي 
اينكه به درد اصلي ورزش كشور برسند مي خواهند جاي پاي خود را در 

تصميم گيري  هاي ريز ورزش محكم تر كنند. 
وزارت نشينان در حالي به دنبال تحقق رؤياي خود در به دست گرفتن 
كليت ورزش كشور هستند كه اصلًا به اين نكته مهم توجه ندارند كه 
اين مسئله مي تواند حتي به محروميت و تعليق برخي از فدراسيون ها به 
سبب دخالت دولت در امور داخلي و تصميم گيري  هاي آنها بينجامد. 

اص��رار وزارت ورزش روي ط��رح تغيي��ر برخ��ي از مواد اساس��نامه 
فدراسيون ها، اصراري است كه بسياري دليل آن را متوجه نمي شوند؛ 
طرحي كه با مخالفت بخش اعظم ورزش كشور روبه رو است اما وزارت 
ورزش مي خواهد به هر قيمت ممكن اين اصرار را به نتيجه برس��اند.  
روزهاي پاياني س��ال 94 است و با آغاز س��ال 95 بايد آماده حضوري 

پرقدرت در المپيك ريو شد. 
فراموش نكنيم توقع اين اس��ت كه ورزش ايران نتيجه خوب المپيك 
لندن را تكرار كند، هر چند آقايان وزارت نشين اينقدر مشغول دخالت 
در امور فدراس��يون ها هس��تند كه اصلًا اهميتي ب��راي المپيك قائل 
نيستند، شايد هم گودرزي و معاونانش اصلاً نمي دانند المپيك كجاست 
و چگونه بايد در آن حاضر ش��د، اين را مي توان از نوع صحبت هايشان 
در اين خصوص فهميد، وقتي كه فقط س��ه يا چهار فدراسيون را اميد 
مدال در المپيك تلقي مي كنند؛ وقتي علناً اعلام مي كنند المپيك ريو، 
المپيك لندن نمي شود. اين وزارت ورزش را مثل جوانان فراموش كرده 

و تنها به بهره برداري از آن مي انديشد. 

فردا؛ آغاز ثبت نام كانديداهاي رياست 
فدراسيون فوتبال 

كفاشيان: بعداً درددل هايم را مي گويم 
يك روز ديگر ثبت نام كانديداهاي رياس�ت فدراسيون فوتبال آغاز 
مي ش�ود. آن هم در حال�ي كه فوتبال اي�ن روزها آبس�تن اتفاقات و 
حاشيه هاي زيادي است؛ حاشيه هايي جدا از آنچه همواره در مستطيل 
سبز و فضاي اطراف آن و در حوزه باشگاه ها رخ مي دهند. اين روزها، 
ساختمان فدراس�يون فوتبال كه در خيابان سئول اس�ت در كانون 
توجهات قرار دارد و هر چه زمان به تاريخ انتخابات آن نزديك تر مي شود، 
حواشي و مسائل جديدتر و گاه عجيب تري پيرامون آن پديدار مي شود. 
انتخابات فدراسيون فوتبال ۱۱ ارديبهشت ماه سال 95 برگزار مي شود و با 
نزديك تر شدن به اين تاريخ، هر روز، خبرهاي تازه تري به گوش مي رسد؛ 
خبرهايي مبني بر ائتلاف هاي جديد، ترديد و گاه مظلوم نمايي رئيس فعلي 
براي حضوري چند باره در انتخابات و تاكتيك وزارت ورزش براي حمايت 

از مهره مورد نظرش در انتخابات فدراسيون فوتبال.
در حالي كه گفته مي شود كفاشيان اين بار براي حضور در انتخابات دچار 
ترديد شده و خودش نيز در همين راستا مي گويد منتظر است ببيند چه 
كساني كانديدا مي شوند، خبر از ائتلافي جديد به گوش مي رسد كه مورد 
حمايت وزارت ورزش است. گفته مي شود در اين مدت، ائتلافي جديد شكل 
گرفته است كه شامل دو عضو هيئت رئيسه فدراسيون فوتبال كه رابطه 
خوبي با كفاشيان ندارند و مديرعامل يكي از باشگاه هاي ليگ برتري است 
كه توانستند با حمايت برخي افراد صاحب قدرت در وزارت ورزش، خود را 
به عنوان كانديداي اصلي اين وزارتخانه در محافل ورزشي معرفي كنند و در 
حال رايزني با هيئت هاي استاني هستند تا بتوانند براي انتخابات سال آينده 
فدراسيون فوتبال رأي بيشتري را بگيرند. در حالي كه تصور مي شد اسدي، 
دبيركل فعلي فدراس��يون فوتبال كه با نظر وزارت ورزش به فدراسيون 
فوتبال آمده بود كانديداي اين وزارتخانه براي انتخابات فدراسيون است، 
گفته مي شود وزارت ورزش به اين نتيجه رسيده كه به جاي اسدي ، از نفرات 
ديگري حمايت كند. حال آنكه حسني خو، مديركل حراست وزارت ورزش 
و جوانان روز گذشته در مصاحبه با »نسيم آنلاين« دوباره تأكيد كرده بود 
كه وزارت ورزش در انتخابات فدراسيون فوتبال دخالتي ندارد: »وزارتخانه 
هرگز در بحث انتخابات در هيچ فدراسيوني دخالت نمي كند چون بدون 
ترديد وظيفه اين وزارت تبيين سياست هاي كلي در ورزش است، ضمن 
اينكه برخلاف آنچه گفته مي شود شخصاً هرگز مخالف حضور كفاشيان 
نيستم و دوست دارم كسي كه مي تواند به بهترين شكل فوتبال ايران را 
مديريت كند روي كار بيايد. ما هيچ مشكلي با كفاش��يان نداريم و رأي 
اعضاي مجمع براي ما ملاك تصميم گيري در انتخابات ارديبهشت ماه 
خواهد بود.« با وجود اين اما ائتلاف سه نفري كه حمايت برخي از مديران 
وزارت ورزش را در اختيار دارند در محافل خصوصي طوري عنوان مي كنند 

كه مورد حمايت وزارت ورزش هستند. 
كفاشيان اما همچنان در حال فكر كردن است و حرفي از تصميم نهايي خود 
براي حضور چندين باره در انتخابات فدراسيون فوتبال به زبان نمي آورد: 
»من هنوز در حال فكر كردن هستم و تصميمي در اين باره نگرفته ام. منتظرم 
ببينم كانديداهايي كه ثبت نا م مي كنند چه افرادي هستند، ولي من فعلًا 
هستم. تا الان هم از من نخواسته اند كه در انتخابات كانديدا نشوم. من هم 
دوست دارم فرد قوي و توانمندي فدراسيون فو تبا ل را اداره كند. هيچ گونه 
حسادتي هم ندارم و اگر فرد قوي تري بيايد ناراحت نمي شوم بلكه خوشحال 
هم خواهم شد. بايد صبر كنيم و ببينيم زمان چه چيزي را نشان مي دهد. من 
دوست دارم براي فو تبا ل سرنوشت خوبي رقم بخورد، اما درباره اذيت هايي كه 
طي اين سال ها شدم، ان شا ء الله درددل مي كنم. اگر من بخواهم براي رياست 
فدراسيون فو تبا ل ثبت نا م كنم، برنامه هاي خاصي براي چهار سال آينده دارم. 
ما هم به حمايت هاي بيروني و هم به حمايت هاي داخلي نيازمند هستيم. اگر 

اين حمايت ها فراهم شود مي توانم بيايم و كمك كنم.«
به هر حال كانديداهاي رياست فدراس��يون فوتبال از امروز دست به كار 
مي شوند، هر چند عده اي حركت زير پوستي دارند و برخي نيز با دست پس 
زده و با پا پيش مي كشند، اما شايد مهم ترين نبرد بين رئيس فعلي باشد با 

كانديداي وزارت ورزش.

جنجال هاي تصمي�م وزارت ورزش براي تغيير 
اساسنامه فدراس�يون هاي فوتبال و باز كردن 
دست دولت براي دخالت در امور فدراسيون هاي 
ورزش�ي دوب�اره اوج گرفت�ه و ب�ا واكنش هاي 
منفي زيادي روبه رو ش�ده است. گفته مي شود 
در ص�ورت عملي ش�دن اين تصمي�م، ورزش 
ايران ب�ا احتمال تعلي�ق روبه رو خواهد ش�د. 
30 بهمن بود كه كيومرث هاشمي رئيس كميته ملي 
المپيك در نامه اي به اسحاق جهانگيري، معاون اول 
رئيس جمهور از تصميم وزارت ورزش براي تغيير 
اساسنامه هاي فدراسيون هاي ورزشي پرده برداشت 
و نس��بت به عواقب جبران ناپذير آن هش��دار داد. 
هاشمي با اشاره به عواقب غيرقابل جبران تصميم 
اخير وزارت ورزش كه استقلال هيئت ها، فدراسيون 
و رؤساي فدراسيون هاي ورزشي كشور را زير سؤال 
مي برد توضيحاتي را ارائه كرد و خواستار جلوگيري از 

بررسي اين موضوع در كميسيون مربوطه و همچنين 
خروج از دستور كار هيئت دولت شد. 

در بخش��ي از اين نامه آمده بود: »طبق متن فعلي 
تبصره ٢ از م��اده ۱5 اساس��نامه مذك��ور رئيس 
فدراس��يون به عنوان رئيس مجمع هيئت ورزشي 
استان و مدير كل تربيت بدني به عنوان نايب رئيس، 
مجمع اس��تان را اداره مي نمايند و در غياب رئيس 
فدراسيون، كليه وظايف بر عهده مدير كل مي باشد. 
اما طبق پيشنهاد وزارت ورزش و جوانان، مقرر است 
مدير كل استان به جاي رئيس فدراسيون، رياست 
مجمع استاني را بر عهده بگيرد و رئيس فدراسيون 
به عنوان نايب رئيس وي، در مجامع حضور پيدا كند. 
اين تغيير در صورت تصويب در حين تناقض آشكار 
با قوانين منشور المپيك، مقررات فدراسيون هاي 
بين الملل��ي و اساس��نامه كميته مل��ي المپيك، 
اس��تقلال فدراس��يون ها و هيئت هاي ورزشي را 

نقض و با ايجاد يك چارچوب كاملاً دولتي، توسعه و 
ارتقاي رشته هاي ورزشي كه هر يك تخصص هاي 
جداگانه اي هستند را دچار اختلال خواهد كرد.« در 
بند اصلاحي وزارت ورزش اين اختيار به مديران كل 
استان ها داده شده تا مجامع انتخاباتي هيئت ها را 
خودشان برگزار كنند. اين بند هنوز مورد تصويب 
هيئت وزيران قرار نگرفته است اما در صورت تصويب 
استقلال فدراسيون ها را از بين مي برد و خطر تعليق 

را به دليل دخالت دولت به همراه دارد. 
    

پس از رسانه اي شدن نامه رئيس كميته ملي المپيك 
به معاون اول رئيس جمهور ب��ود كه برخي مديران 
ورزش هم نسبت به پيشامدهايي كه مي تواند اين 
تصميم داشته باشد و تعليق ورزش را به همراه داشته 
باشد، هشدار دادند. انتقادها سبب شد تا معاون وزير 
ورزش نسبت به آنها واكنش نش��ان دهد. نصرالله 

سجادي هفته گذش��ته در واكنش به تلاش وزارت 
ورزش براي دخالت بيشتر در امور فدراسيون هاي 
ورزش��ي گفت: »ما از هر پيش��نهادي در خصوص 
اساسنامه اس��تقبال مي كنيم اما واقعيت اين است 
كه نقدهايي كه در اين خصوص صورت مي گيرد در 
حال حاضر چندان مطلوب نيست چون هنوز چيزي 
مصوب نشده و برخي از افراد و حتي مديران قبلي 
ورزش هم كه گاهي اظهار نظر آنها را مي شنويم بر 
اساس شنيده ها قضاوت مي كنند. بعد از تأييد شوراي 
معاونان، اي��ن پيش نويس به دولت و كميس��يون 
اجتماعي مي رود و در آخر هم بعد از بررس��ي آنها 
تقديم هيئ��ت دولت خواهد ش��د. ب��راي تصويب 
اساس��نامه زماني طولاني در پيش اس��ت و ما هم 
تلاش مي كنيم طوري اين اساسنامه را تبيين كنيم 
كه در سطوح بين المللي با مشكل مواجه نشويم.« 
تلاش دولت براي اصلاح اساسنامه ها در حالي است 
كه طبق بند 3 ماده 7 اساس��نامه فدراسيون هاي 
ورزشي هر تغييري در اساسنامه فدراسيون ها بايد 
ابتدا توسط مجامع عمومي فدراسيون ها بررسي و از 
وزارت ورزش )سازمان تربيت بدني وقت( درخواست 
تغيير شود اما در اتفاق اخير وزارت ورزش و جوانان 
بدون طي ش��دن اين روال مخفيانه آن را  به هيئت 

دولت ارسال مي كند. 
    

با اين حال ديروز علي كفاشيان كه در دهه 70 معاون 
سازمان تربيت بدني و دبيركل كميته ملي المپيك 
بوده است، نسبت به بند جنجالي دولت واكنش نشان 
داد. كفاشيان به خبرگزاري فارس گفت: »به خوبي به 
ياد دارم كه آن زماني كه معاون ورزشي بودم همان 
زمان هم مديران كل چنين درخواستي را داشتند تا 
به واسطه آن بتوانند به راحتي رؤساي هيئت هاي خود 
را تغيير دهند و در حال حاضر هم به همين دليل است 
كه مي خواهند اين تصمي��م را بگيرند. اين در حالي 
است كه هيئت هاي استاني از نظر سياستگذاري و 
برنامه ريزي و حتي تقويم سالانه زيرنظر فدراسيون ها 
هدايت مي شوند. پس مديران كل نمي توانند روي 
45 رشته اشراف كامل داشته باشند. معتقدم مديران 
كل اس��تاني به اين دليل اصرار دارند رئيس مجامع 
ورزشي در اس��تان خود باش��ند كه بتوانند رؤساي 
هيئت ها را تغيير دهند كه ب��ه نظر من اين موضوع 
اصلًا درست نيست. مديران كل وظيفه شان فراهم 
كردن زيرساخت هاي ورزشي و حمايت از هيئت ها 
براي رشد آن رشته است اما اينكه يك رشته ورزشي 
در حال پيشرفت اس��ت يا خير و اينكه عملكردش 
چطور محسوب مي شود به رئيس فدراسيون و رئيس 
هيئت مربوط مي شود و فدراسيون فوق بايد نسبت به 

عملكرد يك هيئت پاسخگو باشد.« 
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 تورنمنت ها و انتخابي ملاك اصلي 
انتخاب كشتي گيران براي حضور ريو

در فاصله كوتاه باقي مانده تا المپيك هدف 
شوراي فني انتخاب بهترين ها براي حضور 
المپيك ريو است. ملاك انتخابي و رسيدن 
به دوبنده تيم ملي براي المپيك، اول نتايج 
خوب در تورنمنت هاست و بعد مسابقات 
انتخابي. ما بايد كس��اني را راهي المپيك 
كنيم كه مي دانيم م��دال خواهند گرفت. 
برخي كشتي گيران به دلايل فني و رواني 
نمي توانند در ريو كشتي بگيرند. به نظر من 
ما با اين شيوه بهترين ها را عازم المپيك خواهيم كرد، هر چند در اين راه 
مخالفت هايي مي شود اما اين تصميمات به نفع كشتي است و نتيجه اش 
را در المپيك خواهيم ديد. هر چند مسابقات انتخابي تعيين كننده نفر 
اول در المپيك است اما شوراي فني تصميم گرفت عبدولي از فرنگي و 
كميل قاسمي سنگين وزن آزاد را بدون مسابقه انتخابي راهي المپيك 
كند. مي دانيم كه اي��ن كارباعث به وجود آمدن انتقاداتي ش��د اما آنچه 
براي ما مهم است اينكه ما سعي داريم برترين ها را راهي المپيك كنيم. 
سعيدعبدولي در وزن 75 كيلوگرم در اين چند ماهه در هر تورنمنتي رفته 
طلا گرفته ضمن اينكه رقيب اصلي اش پيام بويري به دليل آسيب ديدگي 
و دوري اش از ميادين فعلًا تا چند ماه نمي تواند كشتي بگيرد پس صلاح 
ديديم عبدولي ديگر وزن كم نكند و از همين الان خودش را براي موفقيت 
در المپيك آماده كند. كميل قاسمي هم در حال حاضر از بهترين هاي 
سنگين وزن كشورمان است. در حال حاضر ما بهتر از كميل براي المپيك 
نداريم. او در يك سال گذشته در تورنمنت ها به غير از طلا مدال ديگري 
نگرفته براي همين او را انتخاب كرديم تا با آسودگي خاطر فقط به المپيك 
فكر كند. ساير ملي پوشان هم غربالگري شده اند و كساني كه احساس 
كرديم براي تيم ملي مثمر ثمر نيستند را كنار گذاشتيم، مثلًا طحان يا 
قاسمي كه از تيم كنار گذاشته  شده اند. آنها در چند تورنمنتي كه رفتند 
نتوانس��ته اند خوب نتيجه بگيرند. در واقع توقعات را برآورده نكرده اند. 
بالاخره اين كش��تي گيران با هزينه فراوان به اين تورنمنت ها فرستاده 
مي شوند تا محك جدي بخورند اما وقتي نمي توانند حداقل توقعات را 
برآورده كنند چه توقعي از ما دارند. آن موقع هيچ وقت حق كسي ضايع 
نمي شود. كشتي گيران ما بايد بدانند كه انتخاب شدن فقط مختص به 
مسائل فني نيست. كشتي گيري كه در همان دقيقه اول اخطار مي گيرد 

چطور مي خواهد در رقابت هاي مهمي چون المپيك نتيجه بگيرد.
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  چـهـره ها/  وحيد صابري

دنيا حيدري

88498432سرويس ورزشي

ناراحتي شيخ عرب از خلف وعده عرب ها! 
در انتخابات رياس��ت فيف��ا اينفانتينو و 
شيخ س��لمان بحريني رقابت تنگاتنگي 
داشتندكه با شكست ش��يخ بحريني به 
پايان رسيد. البته ش��يخ سلمان رئيس 
كنفدراسيون فوتبال آسيا ديروز  اعتراف 
كرد بعضي از كشورها در انتخابات رياست 
فيفا به وعده خود عمل نكردند هرچند قول داده بودند كه به او رأي 
دهند اما اين كار را انجام ندادند: » همه ما عرب هستيم اما متأسفانه 
بعضي از كشورها به گزينه ديگري رأي دادند. اميدوارم در آينده 
شرايط تغيير كند و موضع گيري شفاف تري از خود نشان دهيم. 
كاملاً روشن بود بعضي از كشورها از تصميم خود صرف نظر كردند. 
به هر حال مهم اين است كه فيفا بحراني كه در آن گرفتار شده بود 

پشت سر بگذارد و بايد همه ما از رئيس جديد حمايت كنيم.«

اعمال سليقه و توصيه نمي پذيريم
 داورزن��ي رئي��س فدراس��يون واليبال 
گفت:»باي��د تيمي كام��ل و ۱00درصد 
مطمئن تش��كيل دهيم تا به مس��ابقات 
انتخابي المپيك اعزام شوند. رقابت هاي 
انتخابي المپيك جاي كسب تجربه نيست 
و بايد از همه اندوخته هاي قبلي استفاده 
كنيم تا به سهميه برسيم. بازي هاي انتخابي از خود المپيك سخت تر 
خواهد بود و بسيار حساس براي واليبال ايران است. بازيكنان دعوت 
ش��ده بر اس��اس فاكتورهاي مد نظر كادر فني انتخاب مي شوند و 
طبيعي است كه كادر فني در اين زمينه خطر پذيري نمي كند. در 
انتخاب بازيكنان جايي براي سليقه و توصيه قائل نيستيم و آن را 
نمي پذيريم البته درهاي تيم ملي واليبال بسته نشده است و بازيكنان 

جديد كه كادر فني صلاح بدانند، حتماً دعوت مي شوند.«

ديگر بازي رايگان نداريم
مدتي است اس��تاديوم ها به لطف رايگان 
بودن، هواداران زيادي را در خود مي بينند 
اما تاج ديروز خبري را اعلام كرد كه شايد 
ديگر مسابقات رايگان نباشد. رئيس سازمان 
ليگ گفت:»جلس��ه اي در وزارت ورزش 
با حضور طاهري، افشارزاده و حسني خو 
براي جذاب تر شدن فوتبال برگزار شد كه مقرر شد ديگر مثل قبل 
مسابقات فوتبال رايگان نخواهد بود اما شكل تسهيلات به هواداران 
فرق خواهد كرد. ما به جمع بندي هايي رس��يديم تا ب��ه هواداران 
تسهيلاتي بدهيم كه بتوانند با تعداد فراوان در ورزشگاه ها حاضر 
شوند و مسابقات را تماشا كنند. علاوه بر اين شيوه خريد الكترونيكي 
را نيز تغيير خواهيم داد. ما دوست داريم تعداد تماشاگران زيادي به 

ورزشگاه ها بيايند، براي همين تسهيلاتي خواهيم داد.«

فريدون حسن

ادامه واكنش ها به بند جنجالي پيشنهادي وزارت ورزش براي اساسنامه فدراسيون ها

خطرتعليق بيخ گوش ورزش ايران

زبان زيباي فوتبال!
فوتبال اينقدر جذاب اس��ت كه بتواند حتي  براي س��اعتي انسان ها را از 
هياهوها، درگيري ها و مشكلاتشان نجات دهد؛ اينقدر جذاب كه در جاي 
جاي دنيا مردم را سرگرم مي كند، حتي اين كودك سياه كه معلوم نيست 
چه سرنوشتي در انتظارش ميان اين همه زباله است، ولي دنياي او با توپ 
گرد،  دنياي ديگري وراي دنياي زندگي اوست؛ دنيايي كه مي توان زيبايي و 
هيجان آن را از چشم هايش متوجه شد، فوتبال با تمام حواشي و زشتي ها و 
جاروجنجال هايش زبان مشتركي است ميان تمام اقوام و ملت ها؛ زباني كه 
مي گويد اين توپ سياه و سفيد مي تواند براي مدتي هر چند كوتاه خنده را 

جايگزين اشك ها، غم ها و تلخي ها كند.

ابراهيم جوادي

عضو شوراي فني تيم ملي كشتي

با طلاي آسيا و جهان خداحافظي مي كنم 
فرشاد عربي ملي پوش ووشوي كشورمان گفت: »بعد از به دست آوردن 
نشان طلاي آسيا و جهان از ميادين قهرماني خداحافظي مي كنم، الان 
خودم را براي مسابقات قهرماني آس��يا آماده مي كنم و به اميد خدا به 

دنبال كسب مدال طلا هستم.« 
-------------------------------------------------------------

پيام تبريك هاشمي به اينفانتينو 
رئيس كميته ملي المپيك انتخاب اينفانتينو رئيس فدراسيون جهاني 
فوتبال را به وي تبريك گفت. كيومرث هاشمي در متن نامه خود آورده 
است: »موفقيت شما باعث خرسندي اس��ت، اطمينان دارم فوتبال با 

مديريت شما در آينده بيش از پيش توسعه و ارتقا خواهد يافت.« 
-------------------------------------------------------------

سفر واليبال فرانسه قطعي شد 
محمود افشار دوس��ت دبير كل فدراس��يون واليبال اعلام كرد ديدار 
تداركاتي تيم ملي با فرانسه در اين كش��ور قطعي شده است. پيش از 
اين اعلام شده بود با توجه به برخي ناهماهنگي ها برنامه اين سفر هنوز 
اعلام نشده كه به نظر مي رسد با قطعي شدن اين بازي مسئولان حالا 

مي توانند براي اردوي تيم ملي در فرانسه برنامه ريزي كنند. 
-------------------------------------------------------------

اردوي حدادي با نظر بوخونسف 
محمد كيهاني رئيس فدراسيون دو و ميداني گفت: »درباره برنامه  هاي 
آينده حدادي نظر بوخونسف مربي او برايمان بسيار مهم است، اگر او 
درخواست برگزاري اردوي خارج از كش��ور را داشته باشد اين پرتابگر 

مي تواند در يكي از كشورهاي روسيه يا مالزي اردو برگزار كند.« 
-------------------------------------------------------------

CAS كاهش محروميت حسيني در انتظار پاسخ
دكتر رامين طباطبايي سخنگوي ستاد ملي مبارزه با دوپينگ در رابطه 
با آخرين وضعيت محروميت علي حسيني وزنه بردار دوپينگي ايران و 
احتمال كاهش آن گفت: »منتظر پاسخ نامه فدراسيون ملي وزنه  برداري 
به فدراسيون جهاني و دادگاه حكميت ورزش هستيم، ما هم به او كمك 

مي كنيم تا بتواند دفاعيه خوبي براي خود تنظيم كند.«

سعيد احمديان
   گزارش

مس��ابقات بس��كتبال ليگ برتر از امروز با آغاز ديدارهاي مرحله 
پلي آف پيگيري مي ش��ود. بر اين اس��اس پتروش��يمي بندرامام، 
ش��يميدر تهران و ش��هرداري اراك به خاطر س��ه پي��روزي برابر 
ش��هرداري تبريز، ثامن مشهد و دانش��گاه آزاد در مرحله گروهي 
تنها به يك برد ديگر نياز دارند تا راهي نيمه نهايي شوند، بنابراين 
ديدار امروز اين تيم ها برابر حريفان ش��ان مي تواند تعيين كننده 

وضعيت شان براي نيمه نهايي باشد شايد هم كار به ديدارهاي دوم 
و سوم و حتي شايد هم سوم كشيده ش��ود. در روز نخست مرحله 
پلي آف بسكتبال امروز شهرداري تبريز ميزبان پتروشيمي بندر امام 
است. ثامن مشهد از شيميدر تهران پذيرايي مي كند، دانشگاه آزاد 
در خانه به مصاف شهرداري اراك مي رود و پالايش نفت آبادان در 

گرگان به مصاف شهرداري اين شهر مي رود. 

آغاز پلي آف بسكتبال|   3 تيم در يك قدمي نيمه نهايي

كار شمشيربازان ايران به كره جنوبي كشيد
همانطور كه باقرزاده، رئيس فدراسيون شمشيربازي اشاره مي كند، 
تصور مي شد كار تثبيت دو سهميه  شمشيربازان ايران در لهستان 
تمام مي شود اما رقباي مجتبي عابديني نتايج خوبي گرفتند تا كار 
تثبيت سهميه به مسابقات كره جنوبي بكشد. مرحله نهايي مسابقات 
جهاني شمشيربازي و كسب امتياز براي حضور در المپيك پنجم 
فروردين 95 در كره جنوبي آغاز مي شود و عابديني در صورت حفظ 
جايگاه خود در رنكينگ المپيك، سهميه دوم ايران را براي حضور در 
ريو قطعي مي كند و علي پاكدامن به عنوان نفر اول از آسيا به همراه 

عابديني جواز حضور در برزيل را كسب خواهد كرد.

پاراالمپيك باعث پيشرفت صلح مي شود
بان كي مون، دبيركل سازمان ملل متحد معتقد است رقابت هايي 
مثل جام جهان��ي فوتبال و پاراالمپيك باعث جوانس��ازي چهره 
شهرها، تسريع رشد و نيز تسهيل در امكانات افراد داراي معلوليت 
و پيشرفت صلح مي شود: »ميزبانان و پيشنهاد دهندگان ميزباني 
رقابت هاي بزرگ را تشويق مي كنم تا در خصوص استراتژي هاي 
توس��عه اي دربرگيرنده و در هر مرحل��ه از پروژه ه��ا با يكديگر 
همكاري كنند. همانطور كه به بازي هاي المپيك و پاراالمپيك 
نزديك مي ش��ويم، به همه طرف هاي جن��گ در جهان توصيه 

مي كنم به صلح احترام بگذارند.«

جودوي ايران شايسته ايستادن روي سكوي المپيك
مجيد زارعيان س��رمربي تيم  ملي جودو با تأكيد بر اينكه لازمه 
موفقيت هاي بيشتر و كسب مدال در المپيك، حمايت مسئولان 
از جودوكاران است، گفت: »محجوب و ملايي در ايران حريفان 
تمريني ندارند و لازم است با حمايت مسئولان، برگزاري اردوهاي 
مشترك خارجي در دستور كار قرار گيرد. با حمايت بيشتر آنها 
مي توانند مدال المپيك را هم بگيرند. لازم است كه به اين بچه ها 
اعتماد شود و با حمايت هاي بيش��تر راه را براي كسب مدال آنها 
در ر قا بت هاي المپيك هموار كنيم. مطمئناً آنها شايستگي قرار 

گرفتن روي سكوي المپيك را دارند.«

جنجال رونالدو بعد از شكست
ستاره پرتغالي رئال بعد از شكس��ت برابر اتلتيكو مادريد س��خناني را بر زبان آورد كه نوعي 

بي احترامي و توهين به هم تيمي هايش بود، البته او تأكيد كرد كه چنين منظوري را نداشته 
است. كريستيانو رونالدو گفت: »من را به خاطر اين شكست سرزنش نكنيد و دليل اصلي 
اين شكست ندانيد. اگر رئال مادريد ۱۱ بازيكن مثل من داشت شك نكنيد كه الان در صدر 

جدول رده بندي قرار داشت.«اين اظهار نظر تند رونالدو واكنش هاي زيادي به دنبال داشت 
و بسياري او را سرزنش كردند و همين باعث شد تا اين ستاره پرتغالي خيلي سريع 

واكنش نشان دهد. او گفت: »منظور من اين بود كه عملكرد بدني بازيكنان 
رئال افت كرده است و اگر آنها از نظر بدني مانند من آماده بودند الان 

در صدر قرار داشتيم. اصلاً منظور اين نبود كه عملكرد فني آنها را 
زير سؤال برم. من در هيچ حالتي خودم را بهتر از هم تيمي هايم 
نمي دانم.« البته سرخيو راموس كاپيتان رئال ضمن حمايت از 
رونالدو گفت: »او منظورش تحقير ديگر بازيكنان نبوده، به نظر 

من حرفش را بد منتقل كرده است. به تمام هم تيمي هايم افتخار 
مي كنم و مي دانم كه رونالدو هم چنين احساسي دارد.«

رئال مادريد ديگر شانس قهرماني ندارد
سرمربي تيم فوتبال رئال مادريد گفت با شكستي كه اين تيم در دربي شهر مادريد 
متحمل شد ديگر شانسي براي قهرماني لاليگا ندارد. تيم فوتبال رئال مادريد شنبه 
ش��ب در دربي مادريد و در ورزشگاه س��انتياگو برنابئو با نتيجه يك بر صفر مقابل 
اتلتيكومادريد تن به شكست داد. رئال مادريد اكنون با 9 امتياز اختلاف نسبت به 
بارسلونا كه يك بازي هم كمتر دارد، شانس چنداني براي قهرماني در لاليگا 
ندارد. زين الدين زيدان پس از اين بازي گفت: »من به بازيكنانم گفته 
بودم اگر بازي با اتلتيكومادريد را ببازيم قهرماني از دست مي رود. البته 
قرار نيست لاليگا را دور بيندازيم. هر چه اتفاق بيفتد ديگر اهميتي 
ندارد. من از نتيجه اي كه مقابل اتلتيكو حاصل شد رضايت ندارم اما 
در حال حاضر مهم ترين چيز اين اس��ت كه به ب��ازي بعد فكر كنيم. 
آنگونه كه براي اين بازي آماده شده بوديم بازي نكرديم. بايد بيشتر كار 
كنيم. وقتي شما با تيمي بازي مي كنيد كه چهارشنبه بازي كرده بايد 
عملكرد بهتري داشته باشيد. آنها نمي توانند با آرامش وارد بازي شوند 

اما آنها پرتلاش ظاهر شدند و كار را دشوار كردند.«

ماني سعيدي
    فوتبال اروپا


